
 

 
 
 

Suomen Keilailuliitto ry    Pöytäkirja 5/2024 
Liittohallitus  
 
 
Aika: 23.5.2024 klo 15.00 
 
Paikka: Hybridikokous Teamsin kautta 
 
Läsnä: Olli Hossi   puheenjohtaja  

Jari-Pekka Laiho varapuheenjohtaja, etänä 
 Pertti Tapola etänä 

  Riikka Rautiainen Hannele Impolan varajäsen  
 Jorma Laatikainen     
 Olli Haakana etänä  

  Atte Lehtonen etänä 
 Ari Palm   
 Janne Kolhonen 
 Ossi Kauppi  etänä   
  Sami Järvilä toiminnanjohtaja/sihteeri  

 Tuija Hiltunen valtuuston puheenjohtaja, etänä 
 Jarmo Ahokas päävalmentaja §4 
 Jarmo Tamminen kilpailu- ja sarjavaliokunnan puheenjohtaja §5 
  
 

Poissa:    
                
  
1. Kokouksen avaus 

 
Puheenjohtaja Olli Hossi avasi hallituksen etäkokouksen ja toivotti hallituksen jäsenet 
tervetulleiksi kevätkauden viimeiseen kokoukseen.  
 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 

Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  
 

3. Esityslistan hyväksyminen 
 

Etukäteen lähetetty esityslista hyväksyttiin.  
 

4. Maajoukkueasiat 
- maajoukkueen tilannekatsaus 

Päävalmentaja Jarmo Ahokas esitteli hallitukselle maajoukkueen toimintasuunnitel-
man ja budjetin sisällön vuosien 2024 ja 2025 toiminnasta. Maajoukkuepuolella on 



 

myös varauduttu eri vaihtoehdoin mahdollisiin OKM:n valtionavun leikkauksiin sekä 
otettu huomioon myös Olympiakomitean jakaman tehostamistuen eri vaihtoehdot 
avustuksen suuruuksineen.  
Hallitus on ollut erittäin tyytyväinen päävalmentaja Ahokkaan vetämään maajoukkue-
toimintaan ja saavutuksiin.  
Hallitus päätti jatkaa päävalmentaja Ahokkaan sopimusta mallilla 2 + 2 vuotta, joista 
kaksi viimeistä ovat optiovuosia. Ahokkaan sopimus olisi päättynyt 2024 vuoden lo-
pussa. Sopimukseen kirjataan kuitenkin pykälät mahdollisten suurempien OKM:n 
sekä Olympiakomitean tukien leikkausten varalta. 
Maajoukkueesta vastaava päävalmentaja kokoaa haluamansa valmennustiimin lähiai-
koina ja heidän sopimukset tulevat olemaan muotoa 1 + 1. 
 
 

5.  Kilpailu- ja sarjavaliokunnan kuulumiset 
 
- Kilpailu- ja sarjavaliokunnan kokouspöytäkirja 18.4.2024 (Liite1) 
- Kilpailu- ja sarjavaliokunnan kokouspöytäkirja 13.5.2024 (Liite2) 
Sääntöpaketti tulevalle kaudelle 2024-25 on valmistumassa. Siitä tiedotetaan lähiaikoina. 
Farmisopimusten maksuja tarkasteltiin teknisten syiden takia aiemmasta esityksestä (hal-
lituksen kokouspäätös 21.3.) ja ne päätettiin esittää hallitukselle uudestaan seuraavasti; 
Kaikki valtakunnansarjat 70 euroa  
Paikallissarjat ja muut joukkuepelit 50 euroa  
Hallitus hyväksyi esityksen. 
Hallitus hyväksyi myös esityksen valtakunnansarjojen naisten ja miesten pelipäivistä sekä 
liigapaikkakunnista ja alustavan lohkojaon miesten ykkössarjasta. 
Päätettiin myös, että yhden viikonlopun aikana voi edustaa samassa sarjassa vain yhtä 
joukkuetta. Tämä täsmennys on tarpeen, koska joukkueella pelejä saattaa olla lauantaina 
tai sunnuntaina, ja aina helmikuun loppuun asti pelaaja voi muutoin vapaasti palata pelaa-
maan farmista emäjoukkueeseen ja päinvastoin. 
Finnish Masters osakilpailujen haku päättyi 12.5.2024 ja vain kaksi hakemusta tuli määrä-
aikaan mennessä. Osakilpailuista kerättävät maksut ovat tärkeä osa lopputurnauksen bud-
jettia ja tämän osan jäädessä vajaaksi, on lopputurnauksen järjestämisen edellytykset lop-
pumassa. 
Kilpailu- ja sarjavaliokunta oli käynyt laajan keskustelun jatkotoimenpiteistä ja ylipäätään 
Finnish Masters konseptin vetovoimasta.  
Järjestäjiltä on tullut palautetta, että Finnish Master status ei tuo riittävästi lisäpelaajia suh-
teessa maksuun, myös kustannusrakenteen mahdolliset muutokset tuovat mukanaan epä-
varmuutta.  
Valiokunnan keskustelussa oli muutamia vaihtoehtoja jatkon suhteen. Ihan ensimmäiseksi 
lopputurnauksen järjestäminen katsottiin taloudellisesti mahdottomaksi ja se karsittiin pois.  
Sitten jäljelle jäi kysymys pisteiden keruun jatkamisesta muiden, kuin FM osakilpailuiden 
osalta.  
Valiokunta pohti myös mahdollisuutta kutsua mukaan isoimpia, kriteerit täyttäviä kilpailuja. 
Käytännön toteutus on kuitenkin hankalaa ja kilpailut (ja järjestäjät) olisivat pian eriarvoi-
sessa asemassa, riippuen siitä huomataanko kutsua ja toisaalta pelaajille kilpailut tulisivat 
osin liian lyhyellä varoitusajalla.  
Tapahtumien harvetessa pistetilanteen muutokset tapahtuisivat myös liian harvoin ja pelät-
tävissä olisi siten seuraajien kato ja tavallaan koko järjestelmän merkityksen katoaminen.  
Lopputulemana keskustelusta päätettiin esittää Finnish Master koko konseptin laittamista 
tauolle ainakin seuraavaksi kaudeksi ja miettiä korvaavaa konseptia sitten seuraavalle.  



 

Hallitus hyväksyi valiokunnan esityksen Finnish Masterin osakilpailujen tauolle laittami-
sesta seuraavaksi kaudeksi, mutta osa hallituksen jäsenistä halusi kuitenkin, että pisteti-
lannetta seurattaisiin muiden kilpailuiden suhteen ja SM-kilpailujen kiintiöpaikatkin säilyisi-
vät, koska parhaiden pelaajien finaalissa olo nostaisi edelleen sen arvoa. Tästä äänestet-
tiin ja kilpailu- ja sarjavaliokunnan koko esitys hyväksyttiin äänin 5-4. Olli Haakana jääväsi 
itsensä äänestyksessä. Näin ollen pisteitäkään ei enää lasketa ja kiintiöpaikat SM-finaa-
leista poistetaan. 
Finnish Masters tauko johtaa siihen, että vuoden 2025 SM-kilpailuista on poistettava kiin-
tiöpaikat miesten- ja naisten sarjoista. Tämä huomioidaan SM-kilpailujen sääntöihin. 
Kilpailu -ja sarjavaliokunnan pöytäkirjat ja esitykset hyväksyttiin muiltakin osin. 
  
 
6.  Edellisten kokousten pöytäkirjat ja tehtävälista 

 
      Käsiteltiin ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. Käytiin läpi myös tehtävälista. 

-   4/2024, kokous pidetty 18.4.2024 (Liite3) 
 

7. Toiminnan- ja puheenjohtajan katsaus 
 
- kilpakeilailun aktiivisuus, jäsentilanne ja strategiset mittarit 
Puheenjohtaja Hossi kertoi tilannekatsauksen. Jäsenlukumme oli 1.5.24 7448, joka on 535 
jäsentä eli 6,7% vähemmän kuin vuosi sitten samaan aikaan. Uusia jäseniä on tullut kau-
den aikana 550, kun niitä viime vuonna oli saamaan aikaan tullut 603. Uusia jäseniä tuli 
huhtikuussa 20 (viime vuonna 51). Koko kauden ennuste on nyt reilusti alle 600 uutta jä-
sentä, kun niitä viime kaudella tuli 616. 
Aktiivisuus per keilaaja eli kilpasarjoja/jäsen on sen sijaan on edelleen noussut (+3,3%) 
edellisestä kaudesta, mikä on hyvä asia. 
- Kaikki keilaa -strategian seuranta 
Strategian seurantaa ei käyty läpi tässä kokouksessa.  
- SM 2024-kilpailujen yhteenveto 
Tällä kertaa verrattuna viime vuosiin numerot ovat mukavaa luettavaa. 
Itse asiassa vuoteen 2023 verrattuna kaikki muut SM-kisat  paitsi juniorit kasvoivat! 
SM-kisojen yhteisosallistumismäärä nousi yli 400 keilaajalle yhteismäärään 3322, joka on 
jo 44,6% jäsenmäärästä 7448. (Viime vuonna sama luku oli 36,5%)  
Toki moni osallistui useampaan eri SM-kisaan.  
- markkinointi  
Miesten- ja naisten Kaupin SM-kilpailujen mitalipelit näyttiin YLE TV2:lta 19.5. kahden tun-
nin lähetyksenä. Mediaani oli 78 000 ja tavoitettavuus 358 000. Lähetyksellä oli kyseisen 
viikon Yle TV2:n ohjelmista toiseksi korkein tavoitettavuus.  
Verkkosivujen kautta tapahtuvaa sähköistä keilaseuraan liittymistä on markkinoitu mak-
sullisin kampanjoin kolmella eri somealustalla (TikTok, Instagram ja Facebook). 
Yhteistyökumppaneita haetaan parasta aikaan. Hallitus päätti perustaa varainhankintaan 
työryhmän. Toimiston lisäksi työryhmään nimettiin hallituksesta puheenjohtajaksi Janne 
Kolhonen ja jäseneksi Riikka Rautiainen. 
Elokuussa ollaan mukana esittelemässä keilailua Harvinaista palloilua tapahtumassa 
Tampereella uudistetulla Tammelan stadionilla. 
- Livesriimaus 2024-2025 
Pitkään ansioituneesti SKL:n selostushommissa ollut Pertti Tapola ilmoitti jäävänsä pois 
lähetystiimistä perusteluinaan perhesyyt aikaa vievien viikonloppujen seurauksena. 



 

SKL:n hallitus antoi Pertille isot kiitokset hänen merkittävästä panoksestaan lähetysten 
kautta keilailun hyväksi. 
Timo Palermaa oli tehnyt esityksen (Liite4) livelähetysten jatkosta, jossa on huomioitu hal-
lituksen edellisen kokouksen päätös leikata lähetysten kokonaisbudjettia 5 000 eurolla. 
Esityksessä oli huomioitu tämän kauden jo lähetetyt lähetykset ja niihin ei ole tulossa vä-
hennystä, ei myöskään liigojen osalta. Pasi Uotila tulee Pertin tilalle selostushommiin. 
Lähetyksen toteuttajalla tarkoitetaan tässä ulkoistettua toimijaa, SKL maksaisi vain aino-
astaan saamansa laskut muutaman kerran vuodessa (sovitaan erikseen). 
Hallitus hyväksyi esityksen ja antoi toiminnanjohtajalle valtuudet tehdä tästä heidän kans-
saan sopimus tulevalle kaudelle. 
- rekisteriohjelman tilannekatsaus 
Parannuksia ja korjauksia toteutetaan toimiston niitä pyytäessä. 
 - SKL:n toimiston paikan tilanne ja kartoitus 
Toiminnanjohtaja kertoi liiton toimiston tilanteesta. Kysyntä on ollut edelleen hiljaista. Hal-
litus päätti toiminnanjohtajan esityksestä, että vuokralle ottajaa odotellaan vielä kesän yli 
elokuulle ja mikäli toimistoa ei saada määräaikaan mennessä vuokralle niin valmistelut 
toimiston myymiselle tullaan aloittamaan. 
- SKL Help Desk keilahalleille ja jäsenliitoille (Liite5) 
Toiminnanjohtaja esitti hallitukselle SKL Help Desk palvelun ja kertoi jo käynnissä olevista 
toimenpiteistä keilahallien ja jäsenliittojen auttamiseksi. 
- SKL budjetin sopeuttaminen 2024-2027 (Liite6) 
Budjettivaje vaatii sopeuttamista kuluvan vuoden 2024 osalta sekä tuleville vuosille, koska 
tiedossa on, että OKM:n jakamaan liikuntajärjestöjen yleisavustuksen leikkaukset ovat 
vuosina 2025-2027 arviolta n. 25-30% luokkaa. Hallitus oli hyväksynyt jo maaliskuun ko-
kouksessa usean toimenpiteen toiminnanjohtajan esityksistä.  
Uusia toimenpiteitä ei tällä hetkellä tarvita. 
 
8.  Kansainväliset asiat 
 
- IBF:n ja EBF:n tilannekatsaus 
Puheenjohtaja Hossi kertoi IBF:n ja EBF:n tilanteista. Mitään uutta ei juurikaan ole kuulu-
nut.  
- Benchmarking Ruotsin Keilailuliiton kanssa 10-11.5.24 
Puheenjohtaja Hossi, toiminnanjohtaja Järvilä ja päävalmentaja Ahokas olivat Ruotsin 
Keilailuliiton kutsumina 10.-12.5. Jönköpingissä seuraamassa liigafinaaleja ja osallistu-
massa seminaariin, jossa jaettiin tietoa toiminnasta liittojen välillä. 
Hossi kertoi hallitukselle raportin matkasta ja Ruotsin liiton toiminnasta tarkemminkin. 
 
9. Valiokuntaraportit ja sääntömuutokset 
 
- Veteraanivaliokunnan kokouspöytäkirja 21.3.2024 
Hyväksyttiin (Liite7). 
- Veteraanivaliokunnan kokouspöytäkirja 23.4.2024 
Hyväksyttiin (Liite8). 
- Nuoriso- ja koulutusvaliokunnan kokouspöytäkirja 24.4.2024 
Hyväksyttiin (Liite9). 
- Parakeilailun valiokunnan kokouspöytäkirja 20.5.2024 
Hyväksyttiin (Liite10). 
- Naisvaliokunnan kokouspöytäkirja 20.5.2024 
Hyväksyttiin (Liite11). 



 

 
 
10. Ansiomerkkianomukset 
 
Ei hakemuksia. 
 
11. Saapuneet kirjeet 
 
- Jan Vapaavuori, Suomen Olympiakomitea (Liite12) 
Olympiakomitean puheenjohtaja Jan Vapaavuori oli lähestynyt liittoja ja pyytänyt liiton hal-
litukselta halukkuutta lähteä mukaan muiden liittojen kanssa kehittämään alle 12-vuotiai-
den lasten käytänteitä.  
Hallitus päätti, että mukaan lähdetään. Nuoriso- ja koulutusvaliokunnasta nimetään tähän 
yhteyshenkilö. 
- Vakuutusmaksut, sporttiturva OP-Pohjola 
OP-Pohjolasta oltiin kyselty keilaajien Sporttiturva-vakuutuksesta. Vaihtoehtoina oli nos-
taa vakuutuksen hintaa 0,50 euroa/jäsen tai olla nostamatta sitä, mikäli vakuutuksen oma-
vastuu nostettaisiin 100 eurosta 200 euroon. Hallitus päätyi jälkimmäiseen vaihtoehtoon 
ja hyväksyi tämän omavastuun nostamisen. 
 
12. Muut asiat 
 
Ei muita asioita. 
 
13. Seuraavat kokoukset ja kokouksen päättäminen 
 
 Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.40. 
 
Tulevat kokoukset;  

- su 26.5.2024 klo12.00 valtuusto, Kaupin keilahalli, hybridi 
Järvilä valmistelee elokuulle hallituksen strategiakokousta. 

 
Vakuudeksi: 

 
 

 
 
           Olli Hossi Sami Järvilä 
           Puheenjohtaja Sihteeri 
 


